

ARAřTIRMA MAKALELERİ / RESEARCH ARTICLES

**1. Tefsir Kâidelerinin Rivayet Kaynaklı Tefsir İhtilaflarını Çözümlemedeki Yeterlilik Problemi**

*The Problem of the Adequacy of Tafsir Principles in Resolving Narration-Based Tafsir Disputes*  
إشكالية كفاية قواعد التفسير في معالجة الخلافات التفسيرية الروائية

Dr. Öğr. Üyesi Vedat YETKİN

1-30

**2. Tefsirde İhtilafları Giderme Yöntemi Olarak Ta‘mîm, Temsîl, Tefsîr, Takrîb: Câmi‘u’l-Beyân ve el-Muharrerü’l-Vecîz Bağlamında Bir İnceleme**

*Ta‘mîm, Tamsîl, Tafsîr, Takrîb as a Method of Eliminating Disagreements in Tafsîr: A Study in the Context of Jâmi‘u’l-Bayân and al-Muharrar al-Wajîz*

منهج حل الاختلافات في التفسير: التعميم، التمثيل، التفسير، والتقريب: دراسة في سياق جامع البيان والمحرف الوجيز

Doç. Dr. Enes BÜYÜK

31-54

**3. Bakara Sûresinin 2/231. Âyeti Bağlamında Boşanma Sürecinde Eşlerin Birbirine Zarar Vermesi -Teorik ve Uygulamalı Bir Çalışma-**

*Spouses Harming Each Other During the Divorce Process in the Context of Verse 2/231 of the Surah Al-Baqarah -A Theoretical and Applied Study-*

إضرار الزوجين ببعضهما البعض أثناء عملية الطلاق في سياق الآية 231/2 من سورة البقرة - دراسة نظرية وتطبيقية

Arzu GÜNGÖR ARIKAN

55-91

**4. Kur'an'daki Bazı İsm-i Tafdil Kalıplarının Türkçeye Çeviri Sorunu ve Meallere Yansıması**

*The Translation Issues of Certain İsm al-Tafdîl Patterns in the Qur‘ân and Their Reflection in Turkish Translation*

مشكلات الترجمة لبعض أنماط اسم التفضيل في القرآن الكريم وانعكاساتها على الترجمة التركية

Doç. Dr. Süleyman NAROL

92-117

**5. Neml Sûresi'nin 27/25. Âyeti Bağlamında Heb' Lafzı ve Kur'an'daki Anlam Boyutu**

*English Title The Wording and Meaning of Heb' in Quran Within the Context of 27th/25th Verse in Chapter Neml.*

لفظ "خبء" في سياق الآية الخامسة والعشرين من سورة النمل وأبعاده المعنوية في القرآن الكريم

Dr. Hasan SARRAOĞLU

118-140

**6. Çok Partili Hayata Geçişte Kur'an ve Tefsir: Ehli Sünnet Dergisi Örneği**

*Qur'an and Tafsir in the Transition to Multi-Party Life: The Case of Ehli Sunnah Journal*

انتقال إلى الحياة متعددة الأحزاب في القرآن والتفسير: مثال مجلة أهل السنة

Dr. Emrah BALIK - Arş. Gör. Muhammet İkbâl ÇALIŞ

141-161

**7. Din Kültürü ve Ahlak Bilgisi Öğretmenlerine Göre Ortaokul Seçmeli Kur'an-ı Kerim Derslerinde Karşılaşılan Sorunlar ve Çözüm Önerileri**

*Problems Encountered in Secondary School Elective Holy Quran Courses and Solution Sug-gestions According to Religious Culture and Ethics Teachers*

المشكلات التي تواجه مقررات القرآن الكريم الاختيارية في المرحلة الثانوية ومقترحات الحلول في ضوء معلمي الثقافة الدينية والأخلاق

Dr. Zeynep Elif UĞURLU

162-190

**8. Content Analysis of Abū 'Ubayda Ma'mar b. al-Muthannā's Majāz al-Qur'ān in the Context of Its Relationship with Linguistics and Tafsir**

*Dil Bilimleri ve Tefsir ile İlişkisi Bağlamında Ebu Ubeyde Ma'mar b. el-Müsennâ'nın Mecâzu'l-Kur'ân Eserinin İçerik Analizi*

تحليل محتوى كتاب مجاز القرآن لأبي عبيدة مَعْمَر بن المُثَنَّى في سياق علاقته بعلم اللغة وعلم التفسير

Dr. Öğr. Üyesi Sadık SEYMEN

191-213

**9. Dijital Beşerî Bilimlerin Kur'an El Yazmalarına Uygulanabilirliği: Yöntemler, Uygulamalar ve Karşılaşılan Sorunlar**

*The Applicability of Digital Humanities to Qur'anic Manuscripts: Methods, Practices, and Challenges*

قابلية تطبيق العلوم الإنسانية الرقمية على مخطوطات القرآن: المنهجيات، التطبيقات، والتحديات

Arş. Gör. Doktora Ayşenur Elif Ünal Şahin

214-231

**10. Son Dönem Osmanlı Aydınlarının Oryantalistlerin Kur'an'a Yönelik İddialarına Verdiği Cevaplar Üzerine Mukayeseli Bir İnceleme: Manastırlı İsmail Hakkı ve Filibeli Ahmed Hilmi Örneği**

*A Comparative Analysis of the Responses of Late Ottoman Intellectuals to the Orientalists' Claims About the Qur'ān: The Case of Manastırlı İsmail Hakkı and Filibeli Ahmed Hilmi*

دراسة مقارنة لردود المفكرين العثمانيين المتأخرين على دعاوى المستشرقين حول القرآن: إسماعيل حقي المنستيرلي والفيليبيلي أحمد حلمي

Doç. Dr. Ercan ŞEN

232-253

**11. Başarısız Bir Reddiye Olarak Shoaib Ahmed Malik'in Islam and Evolu-tion/İslam ve Evrim Kitabı Üzerine**

*On Shoaib Ahmed Malik's Islam And Evolution as an Unsuccessful Refutation*

في كتاب "الإسلام والتطور" لشعيب أحمد مالك تفنيدا غير ناجح

Arş. Gör. Dr. Hasan Can ATEŞ

254-273

**12. Zilzâl Sûresi'nin Yedi ve Sekizinci Âyetlerinin Anlamı Üzerinde Bir Değerlendirme**

*An Evaluation on the Meaning of the Seventh and Eighth Verses of Surah Zilzal*

تقييم معاني الآيتين السابعة والثامنة من سورة الزلزلة

Prof. Dr. İsmail KARAGÖZ

274-292

**13. Ebû Hanîfe'nin Osmanlı Tefsir Anlayışına Etkisi: İrşâdü'l-akli's-selîm ve Rûhu'l-beyân Tefsirleri Özelinde**

*The Effect of Abû Hanîfah on The Ottoman Tafsîr Understanding: In Private of Irshād al- 'Aql al-Salîm and Rûh al-Bayân tafsîrs*

تأثير أبي حنيفة على منهج التفسير في العهد العثماني: دراسة في تفسيري إرشاد العقل السليم وروح البيان

Doç. Dr. Mehmet KAYA

293-320

**14. Tefsir ve Tarih Materyali Arasında Velîd b. Ukbe'nin (öl. 61/680-81) Fasıklığı Tartışması: Hucurât Sûresi 6. Ayetin İniş Sebebi Hakkındaki Rivayetlerin Analizi**

*The Debate on the Wickedness of Walid b. 'Uqba (d. 61/680-81) in Tafsîr and Historical Sources: An Analysis of the Narrations on the Occasion of Verse 6 of Sûrat al-Hujurât*

مناقشة فسق الوليد بن عقبة في ضوء مواد التفسير والتاريخ: دراسة وتحليل الروايات حول سبب نزول الآية السادسة من سورة الحجرات

Arş. Gör. Ahmet Şehit TUNA – Arş. Gör. Muhsin DÜĞEROĞLU

321-342

**15. Erkeklerin Kadınlardan Üstün Olduğuna Kur'an Perspektifinden Bir Eleştiri: İbn Hazm Örneği**

*A Critique of the Superiority of Men over Women from the Qur'ānic Perspective: The Case of Ibn Hāzım*

نقد فوقية الرجال على النساء من منظور القرآن: ابن حزم أنموذجاً

Dr. Öğr. Üyesi Kerim YILMAZ

343-361

**16. Ş-n-‘a ile ‘A-m-l ve H-b-ṭ ile B-ṭ-l Köklerinin Semantik ve Etimolojik Tahlili: Hûd Sure-si'nin 16. Ayeti Bağlamında Bir İnceleme**

*Semantic and Etymological Analysis of the Roots Ş-n-‘a, ‘A-m-l, H-b-ṭ, and B-ṭ-l: A Study in the Context of Verse 16 of Sûrat Hûd*

التحليل الدلالي والاشتقاقي لجذور صنع وعمل وحبط وبطل: دراسة في سياق الآية 16 من سورة هود

Öğr. Gör. Dr. Ahmet GÜR

362-378

دراسة فلولوجية للقوالب القرآنية ودلالاتها: "أم" مع "سواء"، و"أو" مع "هل"، نموذجًا 17.

*Kur'anî İfadelerin Filolojik İncelemesi ve Anlamsal Değeri: "Sevā'un" Bağlamında "Em" ve "Hel" Bağlamında "Ev" Örneği*

A Philological Study of Qur'anic Structures and Their Semantic Implications: "Am" with "Sawā", and "Aw" with "Hal" as a Model

Dr. Öğr. Üyesi Müncid EBUBEKİR

379-397

#### KİTAP DEĞERLENDİRME/ BOOK REVIEW

18. Mâtürîdî Tefsirinde Makâsîdî Yorum, Yazar: Gülhan Maden (İstanbul: Ensar Yayınları, 2023), 320 sayfa, ISBN 978- 625-6506-20-6)

*Maqāşidî Interpretation in Mâturîdî's Tafsîr, Author: Gülhan Maden (Istanbul: Ensar Publications, 2023), 320 pages, ISBN 978-625-6506-20-6)*

التفسير المقاصدي في تفسير الماتريدي، المؤلفة: كولهان مادن (إسطنبول: منشورات الأنصار، 2023)، 320 صفحة، رقم 978-625-6506-20-6)

Doç. Dr. Faruk GÖRGÜLÜ

398-408